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سرپرست صمت آذربایجان غربی         
عنوان کرد

سهم یک درصدی معادن در اقتصاد 
آذربایجان غربی

سرپرست صمت آذربایجان غربی گفت: هم 
اکنون سهم معادن در اقتصاد استان تنها یک 
میزان  این  کشور  در  که  حالی  در  بوده  درصد 
۱۵ درصد است. صابر پرنیان در آئین تجلیل از 
خبرنگاران با بیان اینکه آذربایجان غربی یکی از 
قطب های معدنی کشور به شمار می رود، اظهار 
استان  معدنی  واحد   ۳۳۹ از  اکنون  هم  کرد: 
و  احیا  قابل  غیر  و  غیرفعال  معدنی  واحد   ۵۰
۱۲۵ واحد معدنی غیرفعال و قابل احیا است. 
وی ذخایر معدنی استان بیش از یک میلیارد و 
۲۰۰ هزار تن اعلام و اضافه کرد: متأسفانه سهم 
در  بوده  درصد  یک  استان  اقتصاد  در  معادن 
حالی که این میزان در کشور ۱۵ درصد است. 
پرنیان با اشاره به اینکه ۵۱ ماده معدنی در استان 
وجود دارد، گفت: میزان حقوق دولتی وصول 
حدود   ۱۴۰۳ اول  ماهه  چهار  در  معادن  شده 
سه هزار و ۹۸۳ میلیارد ریال بود که نسبت به 
مدت مشابه سال گذشته ۳۷ درصد بیشتر شد. 
سرپرست صنعت، معدن و تجارت آذربایجان 
بازوهای  از  یکی  رسانه ها  اینکه  بیان  با  غربی 
اصلی توسعه همه جانبه استان هستند، ادامه 
داد: هیچ جامعه ای بدون رسانه آزاد رشد پیدا 
نمی کند و رسانه ها قطعاً یکی از بازوهای اصلی 
توسعه همه جانبه استان هستند. پرنیان با اشاره 
به اینکه یک بنگاه اقتصادی اگر می خواهد موفق 
باشد به رسانه نیاز دارد گفت: در واقع رسانه یک 
ضرورت انکارناپذیر برای بنگاه های اقتصادی به 
شمار می روند. وی بیان کرد: سهم آب مصرفی 
صنعت در آذربایجان غربی یک درصد و میانگین 
کشوری ۳ درصد است و این خود نشان دهنده 
نتوانستیم  صنعت  حوزه  در  ما  که  است  این 
پرنیان  باشیم.  داشته  حرکتی  باید  که  آنگونه 
بخش  تولید  موانع  رفع  حوزه  در  کرد:  تصریح 
روبرو  تولید  مانع  با هفتاد خوان  ما  خصوصی 
هستند که بخشنامه های شبانه، بخشنامه های 
و  مهمترین  از  اقتصادی  ثبات  عدم  متناقض، 
اصلی ترین این موانع محسوب می شود؛ انتظار 
می رود دولت چهاردهم با یک برنامه مدون تولید 
و اقتصاد پیشرو حامی بخش خصوصی باشد. 
سرپرست صنعت، معدن و تجارت آذربایجان 
غربی اضافه کرد: آذربایجان غربی تا پایان سال 
۱۴۰۲ در بخش صنعتی جایگاه هجدهم کشور را 
به خود اختصاص داده است. پرنیان تسهیلات 
پرداختی به بخش صنعت و معدن استان را یک 
هزار و ۷۶۳ میلیارد تومان برای ۱۲۳ مورد اعلام 
کرد و افزود: تعداد واحدهای صنعتی در استان 
۲ هزار و ۳۹ واحد و تعداد واحدهای تعطیل قابل 
احیا ۲۸۶ مورد است. سرپرست صنعت، معدن 
مشکلات  مهمترین  غربی  آذربایجان  تجارت  و 
استان در بخش های مختلف اقتصادی پرداخت و 
اظهار کرد: عدم همکاری سیستم بانکی و برخورد 
تسهیلات  موقع  به  پرداخت  عدم  و  انقباضی 
مشکلات  معدن،  و  صنعت  بخش  نیاز  مورد 
مربوط به تأمین انرژی واحدهای تولیدی، عدم 
امکان مبادلات ارزی از طریق سیستم بانکی در 
امر واردات و صادرات را از مهمترین مشکلات و 
مسائل مربوط به صنعت، معدن و تجارت استان 
است. پرنیان، نرخ سود بالای تسهیلات بانکی در 
بخش تولید، نبود زیرساخت های لازم در مناطق 
معدنی استان، زمان بر بودن اخذ پاسخ استعلام 
از دستگاه های اجرایی موضوع ۲۴ قانون معادن 
را از دیگر موانع برشمرد. وی بیان کرد: جایگاه 
پایان سال  تا  از نظر صنعتی در کشور  استان 
در  غالب  و صنعت  است  بوده  هجدهم   ۱۴۰۲
منطقه صنایع کانی غیر فلزی و صنایع شیمیایی 
و  معدن  صنعت،  سازمان  سرپرست  است. 
اشتغال  سهم  گفت:  غربی  آذربایجان  تجارت 
بخش صنعت از کل اشتغال استان ۲۴ درصد 
و سهم صنعت از اقتصاد استان ۱۷ درصد است.

استاندار گلستان در نشست خبری با 
اصحاب رسانه استان

خبرنگاران با سعه صدر پیگیر 
مطالبات جامعه شوند

اصحاب  جایگاه  به  اشاره  با  گلستان  استاندار 
رسانه اظهار کرد: خبرنگاران به عنوان نخبگان و 
حلقه های میانی هستند که با سعه صدر می توانند 
مطالبات خود و جامعه را مطرح کنند.علی محمد 
زنگانه در نشست خبری با اصحاب رسانه ضمن 
گرامیداشت هفته خبرنگار تصریح کرد: اداره کل 
فرهنگ و ارشاد دستورالعمل و ابلاغیه توزیع آگهی 
را به دستگاه های اجرایی اعلام کنند و رونوشت 
آن در اختیار بازرسی و دستگاه های نظارتی قرار 
بگیرد تا احقاق حق خبرنگاران بدرستی انجام شود.

تعویض ۱۲۴۲ زنجیره مقره در 
شبکه برق ۴۰۰ و ۲۳۰ کیلوولت 

محدوده شهر اهواز
خوزستان  منطقه ای  برق  شرکت  مدیرعامل 
کاهش  و  پایداری  افزایش  هدف  با  گفت: 
پدیده گرد و  از  ناشی  ناخواسته  خاموشی های 
خاک، ۱۲۴۲ زنجیره مقره در شبکه ۴۰۰ و ۲۳۰ 
کیلوولت محدوده شهر اهواز در قالب پروژه های 
اصلاح و بهینه سازی شبکه تعویض شد. علی 
اطمینان  قابلیت  بهبود  برای  کرد:  بیان  اسدی 
محدوده شهر  در  کیلوولت  و ۲۳۰  شبکه ۴۰۰ 
مقره سیلیکونی جایگزین  زنجیره  اهواز، ۱۲۴۲ 
مقره های پرسیلنی شد. وی افزود: از این تعداد، 
مقره  جایگزین  سیلیکونی  مقره  زنجیره   ۱۰۹۴
پرسیلنی خطوط ۲۳۰ کیلوولت نیروگاه رامین _ 
زنجیره  تعداد ۱۴۸  و  اهواز۲ _کریت  و  سپیدار 
مقره در خط ۴۰۰ کیلوولت شمالغرب _ مهزیار 
منطقه ای  برق  شرکت  مدیرعامل  است.  شده 
خوزستان با بیان اینکه ارزش سرمایه گذاری این 
اقدام ۲۱۰ میلیارد ریال بوده است، تصریح کرد: 
این اقدام با هدف اصلاح و بهینه سازی شبکه 
صورت گرفته است. به گفته اسدی بهبود قابلیت 
اطمینان شبکه ۴۰۰ کیلووولت در محدوده شهر 
از  جلوگیری  و  خطوط  پایداری  افزایش  اهواز، 
قطعی های ناشی از فرسودگی مقره ها، افزایش 
پایداری و کاهش خاموشی های ناخواسته ناشی 
از پدیده گرد و خاک، افزایش ضریب اطمینان و 
بهبود پایداری شبکه برق خصوصاً در بخش های 
صنعتی از جمله پتروشیمی مارون، صنایع نفت 
و گاز شهید محمدی، تأسیسات آب رسانی اهواز، 
)آماک(،  آلوده  گازهای  پایش  طرح  تأسیسات 
از  مجاور،  صنعتی  شهرکهای  و  فولاد  صنایع 
دیگر اهداف بهره برداری از این پروژه بوده است. 
شرکت برق منطقه ای خوزستان مسئولیت تامین 
و انتقال برق در ۲ استان خوزستان و کهگیلویه و 

بویراحمد را بر عهده دارد.

۱۴ پروژه منابع طبیعی استان 
بوشهر در هفته دولت آماده       

بهره برداری است
استان  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  مدیرکل 
بوشهر گفت: ۱۴ پروژه این اداره کل در بخش های 
اعتبار ۳۳۴ میلیارد  با  آبخیزداری  و  جنگل کاری 
ریال همزمان با هفته دولت بهره برداری می شود. 
عبدالحسین گرشاسبی در نشست با خبرنگاران 
اظهار کرد: از این شمار ۹ پروژه جنگل کاری در 
شهرستان های دشتی ، بوشهر ، دیر و دشتستان 
حوزه  در  ملاتی  سنگ  بند  نیز  پروژه  پنج  و 
آبخیزداری است. وی افزود: تثبت حاکمیت دولت 
، حفظ ، احیا ، اصلاح ، توسعه و بهره برداری 
اصولی از عرصه و اعیانی منابع طبیعی ، حفاظت 
پوشش  و  خاک  و  آب  پایه  منابع  از  حمایت  و 
گیاهی و ذخایر ژنتیکی از طریق مدیریت علمی بر 
حوزه های آبخیز و رعایت اصول توسعه پایدار از 
اهداف و ماموریت های اصلی این اداره کل است. 
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان بوشهر 
یادآور شد: پارسال این اداره کل در قالب ۱۵ هزار 
هکتار مصوبه تهیه طرح های مرتعداری داشت 
که عملکرد این بخش ۱۷ هزار و ۵۰۰ هکتار اجرا 
احاله مدیریت طرح  داد:  ادامه  شد. گرشاسبی 
های مرتعداری برای ۲۱ هزار هکتار در دستور کار 
پارسال اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان 
اجرا  مطلوب  به شکل  مهم  این  که  بود  بوشهر 
شد. وی تصریح کرد: نظارت و پایش بر اجرای 
طرح های مرتعداری در سال گذشته برای ۳۰هزار 
هکتار از مراتع استان بوشهر پیش بینی شده بود 
این اداره کل ۳۲ هزار هکتار است.  که عملکرد 
گرشاسبی ، ساماندهی چرای دام و مدیریت چرا 
در ۲۵۹ هزار هکتار ، تامین و تهیه ۷۵۰ کیلو گرم 
بذور گیاهان مرتعلی و دارویی ، ممیزی و تنسیق 
اقدامات  از دیگر  را  مراتع سه هزارو ۳۷۰ هکتار 
این اداره کل ذکر کرد. مدیرکل منابع طبیعی و 
پارسال  کرد:  اضافه  بوشهر  استان  آبخیزداری 
چهار هزار و ۲۰۰ هکتار از اراضی استان بوشهر 
اصلاح و احیا شد. وی گفت: از این میزان ۸۵۰ 
هکتار در قالب عملیات بیولوژیک ، ۸۵۰ هکتار 
عملیات بیومکانیک ، ۵۰۰ هکتار کاشت گیاهان 
دارویی و ۲ هزار هکتار نیز حفاظت و قرق شد. 
گرشاسبی افزود: استان بوشهر براساس تقسیم 
بندی کدینگ سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری 
کشور شامل ۲۷۶ حوزه آبخیز است که تاکنون در 
سطح این استان ۱۳۵ حوزه آبخیز با وسعت یک 
میلیون و ۱۵۱ هزار و ۴۸۶ هکتار مطالعه شده و 
آماده اجرای عملیات آبخیزداری است. وی ادامه 
داد: تاکنون ۸۶۸ سازه آبخیزداری با حجم مخزن 
۳۵ میلیون متر مکعب و حجم استحصال ۱۳۵ 
میلیون متر مکعب در سال اجرا شده که سطح 

تحت تاثیر آنها ۴۸۴ هزار هکتار است.

 مدیر عامل شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب 
سیزدهم،  دولت  گیری  شکل  از  پس  کرد:  عنوان 
مختلف،  های  عرصه  در  جنوب  نفتخیز  مناطق 
و  پویایی و رشد  برنامه ریزی های متعددی جهت 
تعالی صنعت نفت انجام داد که ابعاد مختلفی در 
برنامه ریزی ها می توان  این  از جمله  پی داشت؛ 
به پایداری، ارتقاء تولید و رفع مشکلات مربوط به 

تأسیسات، مخازن و چاه ها اشاره داشت. 
واحد  ارزنده  های  فعالیت  به  اشاره  با  دانشی 
مهندسی نفت در شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب 
به عنوان مرکزی علمی و تخصصی خاطرنشان کرد: 
واحد،  این  در  شده  انجام  های  ریزی  برنامه  طی 
آخرین اطلاعات و نقشه های میادین نفتی مورد 
تجزیه و تحلیل قرار گرفت و تحلیل های جدید با 
نگاهی دقیق و مهندسی انجام شد، در نتیجه این 
مهم ترین  از  یکی  به عنوان  درجا  نفت  تحلیل ها 
پارامترهای  مخازن به طور چشمگیری افزایش یافت. 
جنوب   نفتخیز  مناطق  ملی  شرکت  عامل  مدیر 
قابل  ذخایر  و  درجا  نفت  میزان  کرد:  خاطرنشان 
اهواز  آسماری،  اهواز  نفتی  مخازن  در  بازیافت 
بنگستان، آب تیمور بنگستان، منصوری بنگستان، 
بالارود آسماری و شهبازان، بی بی حکیمه )آسماری 
و بنگستان( و گچساران خامی  طی دوسال گذشته با 
رشد جهشی رو به رو شد و میزان نفت درجا و ذخایر 
بازیافت اولیه در میادین ذکر شده به ترتیب ۱۴.۸۹ 
و ۶.١ میلیارد بشکه افزایش یافت به عبارتی میزان 
نفت درجا و ذخایر اولیه شرکت ملی مناطق نفتخیز 
درصد  و ۷.۴   ۴.۱ ترتیب  به   ۱۴۰۱ سال  در  جنوب 
افزایش  میزان  این  اهمیت  است؛  داشته  افزایش 
ذخایر هنگامی روشن می شود که با کل ذخایر اثبات 
شده چند کشور مقایسه کنیم؛ برای مثال کل ذخایر 
اثبات شده کشور الجزایر ۱۲ میلیارد، نروژ ۸ میلیارد، 
عمان ۵.۵ میلیارد و مالزی ۳.۶ میلیارد بشکه است 
تولید  سال   ۶ معادل  ذخایر  افزایش  میزان  این  و 

حداکثری مناطق نفتخیز جنوب است.
افزایش  با   ۱۴۰۲ سال  در  کرد:   تصریح  دانشی 

 )PGC( ذخایر قابل استحصال ظرفیت بالقوه تولید
میزان  به  جنوب  نفتخیز  مناطق  نفتی  مخازن  در 
۳۰۸ هزار بشکه در روز افزایش یافته است که این 
رقم نشان دهنده افزایش ۹ درصدی این عدد برای 

مخازن تحت سرپرستی است.
جنوب  نفتخیز  مناطق  ملی  شرکت  عامل  مدیر 
ابراز داشت: نفت درجای مخزن در واقع میزان کل 
نفت موجود در مخزن است که بر اساس اطلاعات 

برداشت شده از مخزن، مورد محاسبات مهندسی 
با کسب اطلاعات جدید  و  محاسبه واقع می شود 
به روزرسانی خواهد شد؛ میزان ذخایر قابل استحصال 
نیز میزانی از نفت درجاست که با سناریوی تعیین 
شده تولید )تخلیه طبیعی، تزریق گاز یا تزریق آب( 

در طول عمر مخزن قابل تولید است.
توسعه ای  طرح های  کلیه  اینکه  به  اشاره  با  وی 
میادین  تولید  بالقوه   ظرفیت  اساس  بر  مخازن 

PGC «بنا شده اند و موتور محرکه سازمان محسوب 
اقدامات  برای  برنامه ریزی  می شود؛ گفت: هرگونه 
عدد  این  اساس  بر  الارض  تحت  و  الارض  سطح 
بهینه  دبی  واقع  در   PGC شود؛  می  برنامه ریزی 
محاسبه شده فنی اقتصادی است که چشم انداز 
تولید  برنامه ریزی های  کلیه  و  است  مخزن  تولید 
)کوتاه مدت و بلند مدت( برای بالفعل کردن این 

ظرفیت بالقوه صورت می گیرد.

مدیر عامل شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب خبرداد

ارتقاء حدود ١۵ میلیارد بشكه ای نفت درجا 
علیرضا دانشی، مدیر عامل شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب با حضور در جمع خبرنگاران از افزایش نفت درجا، ذخایر قابل استحصال و ظرفیت 
بالقوه تولید )PGC( در این شرکت خبرداد و اظهار کرد: مناطق نفتخیز جنوب به عنوان مهمترین شرکت ملی نفت ایران در جایگاه رفیعی از وظایف 

و مسئولیت ها قرار دارد؛ وجود حدود ۴۵ میدان با تنوع هیدروکربوری مختلف و ۶٠ مخزن از جمله دارایی های این شرکت به شمار می رود.

نفت درجای 
مخزن در واقع 
میزان کل نفت 

موجود در 
مخزن است 
که بر اساس 

اطلاعات 
برداشت شده 

از مخزن، مورد 
محاسبات 
مهندسی 

محاسبه واقع 
می شود

قطب های  از  یکی  شاهرضا  امامزاده  گفت:  شهرضا  شهردار 
گردشگری مذهبی استان است اما با بی توجهی اداره کل اوقاف 
به فراموشی سپرده شده و هر چه مکاتبه می کنیم، کسی توجه 
نمی کند. حمید شهبازی در نشست خبری پیش از ظهر امروز با 
بیان اینکه مردم شهرضا در بسیاری از تحولات فرهنگی، اجتماعی 
و سیاسی معاصر نقش آفرینی کرده اند، اظهار کرد: باید "شهرضا 
بین المللی" به زبان های دیگر شناسانده شود چون ظرفیت این شهر 
جهانی است هرچند تاکنون کم کاری شده و توجه به حوزه فرهنگی 

و اجتماعی در مدیریت شهری مغفول مانده است.
وی با تاکید بر اینکه مجموعه اقدامات مدیریت شهری باید باعث 
افزایش سرمایه اجتماعی باشد، افزود: شهر باید قابل زیست بوده 
و امکانات آن به شکلی باشد مردم احساس امنیت و آرامش کنند.

شهردار شهرضا با تاکید بر لزوم توجه به شهروند مشارکت جو و 
مسئولیت پذیر، تصریح کرد: تحقق شهروند مطالبه گر و دغدغه مند 
یکی از اهداف شهرداری است چون نیاز داریم که مردم از امکانات 
از  اداره شهر یکی  شهر مراقبت کنند و عدم مشارکت آن ها در 

جالش های مهم شهرداری است
وی با تاکید بر رویکرد شهرداری شهرضا در احترام به نظر مردم 
و افکار عمومی اضافه کرد: مردم ایده های خود را از طریق نظام 
پیشنهادات ارائه داده و با سامانه پاسخگویی ۱۳۷ در ارتباط باشند؛ 

از این مسیر است که مردم می توانند مطالبات خود را پیگیری و 
شهردار را پاسخگو کنند.

شهروند  گفتمان  و  رویکرد  اکنون  کرد:  خاطرنشان  شهبازی 
مشارکت جو در شهر شکل گرفته است البته گاهی مطالبات روزمره 
به قدری زیاد است که سخت می توان به رویکردها پرداخت و از 
طرفی نمی توان ساختاری که در ۱۰۳ سابقه شهرداری شهرضا شکل 
گرفته را یکباره اصلاح کرد اما در تلاشیم این موضوع را در شأن 

شهرضا دنبال کنیم.
وی با بیان اینکه باید به سمت مدیریت همگرا قدم برداشته و 
برای مدیریت شهری لحاظ شود،  ارکان شهر  نقش آفرینی همه 
گفت: حقوق شهروندی نگاه جدی تری خواهیم داشت و من به 
با  عنوان شهردار باید با مشکلات مردم همدردی کنم و شخصاً 

شهروندان در ارتباط باشم.
شهردار شهرضا افزود: از مشکلات شهر شناخت کافی وجود دارد 
اما برای حل آن باید ابزار کافی نیز وجود داشته باشد درحالی که 

بودجه سال گذشته شهرداری فقط صرف هزینه های جاری شد.
وی با بیان اینکه شهردار در شهرضا تنهاترین فرد است چون 
بسیاری از وظایف را شخصاً رسیدگی و دنبال کنند، اظهار کرد: 
شهرضا سابقه تمدنی قابل قبولی دارد و حکیمان و عالمان ارزش های 
این شهر هستند بدین سبب در تلاشیم که از طریق ظرفیت های 

شهرداری این ارزش ها را بیشتر نمایان کنیم.
مردم  نیازهای  کفاف  محلی  درآمدهای  اینکه  بیان  با  شهبازی 
شهرضا را نمی دهد و باید به سمت درآمدهای پایدار قدم برداشت، 
گفت: شاخص ترین راه جذب این سرمایه ها بکارگیری مشارکت 

سرمایه گذاران و تقویت اقتصاد شهری است.
وی ادامه داد: یکی از سرفصل هایی که بیشترین سهم بودجه را به 

خود اختصاص داده، پرداختن به رویدادهای فرهنگی است.
شهبازی افزود: بودجه سال جاری شهرداری شهرضا یک همت 
مصوب شده که از آن ۷۰ درصد عمرانی و ۳۰ درصد جاری است. 
در بودجه نزدیک ۷۰ پروژه شاخص شهری، منطقه ای و محله محور 
پیش بینی شده و توجه ویژه به سمت حمل ونقل و ترافیک شهری، 

محیط زیست و خدمات شهری، عمران و فرهنگ خواهد بود.
وی ادامه داد: بودجه سال گذشته حدود ۳۶۰ میلیارد تومان بود 

که در متمم به ۶۰۰ میلیارد تومان رسید. اگرچه میزان تحقق بودجه 
۱۴۰۲ شهرداری ۴۰۰ میلیارد تومان بود اما با توجه به ظرفیتی که در 

شهر وجود دارد این مبلغ به یک هزار میلیارد تومان رسید.
این شهر زمانی در مسیر جاده  اینکه  بیان  با  شهردار شهرضا 
ابریشم قرار داشته است، گفت: اکنون نیز در مسیر دریا به دریای 
کشور هستیم و روزانه میزبان قابل توجهی از گردشگران مهمان 

این شهر هستند.
وی با بیان اینکه برندینگ شهری یکی از دغدغه های مدیریت 
شهری شهرضاست، خاطرنشان کرد: ما شهر ملی سفال و سمنو 
هستیم، تولید انار در شهرضا قابل توجه است و در عرصه ایثار و 
شهادت سرداران بزرگی دارد که یک مجموعه کامل از شهرضاست؛ 

البته این تمام ظرفیت ها برای برند شهر نیست.
شهردار شهرضا تصریح کرد: در صدد انعقاد قرارداد هم پیوندی 
با شهر لاله جین همدان و خواهرخواندگی با شهرهای سایر کشورها 

هستیم.
وی با تاکید بر اینکه اگر ظرفیت های شهر به میدان آمده و سرمایه 
اجتماعی را بکار گیریم باعث رشد و توسعه شهر می شود، گفت: 
یکی از کارویژه هایمان این است که از همه ظرفیت ها به فراخور 

شرایط استفاده کنیم.
شهبازی گفت: در مدتی که شهردار بوده ام استاندار اصفهان 
چهار مرتبه به شهرضا سفر داشته و مرتب میزبان مدیران کل 
استان بوده ایم. سعی شده از همه ظرفیت های استان برای توسعه 

فضاهای فرهنگی، ورزشی و میراثی شهر استفاده کنیم.
وی با بیان اینکه شهرضا کشاورزی و گردشگری حرف برای گفتن 
دارد اما به جایگاه اصلی خود نرسیده است، گفت: امامزاده شاهرضا 
یکی از قطب های گردشگری مذهبی استان است اما با بی توجهی 
اداره کل اوقاف به فراموشی رفته و هرچه مکاتبه می کنیم و فریاد 

می زنیم کسی توجه نمی کند.
بافت  نگذارد  بودجه  شهرداری  اگر  گفت:  شهرضا  شهرداری 
آثار  به  باید  بدین سبب  بین می رود  از  و مذهبی شهر  تاریخی 
فرهنگی و تاریخی و نیز بازار و کاروانسراهای شهر بیشتر توجه شود.
وی تاکید کرد: لازم است به جای توسعه صنعت به موضوعات 

طبیعی توجه کرده و برای بخش خصوصی فرش قرمز پهن کنیم.

اوقاف امامزاده شاهرضا را فراموش کرده است

مدیرعامل آب منطقه ای اردبیل خبر داد
برداشت ۵۰ میلیون متر مكعب آب از حوزه مشترک

مدیرعامل آب منطقه ای اردبیل گفت: ۵۰ میلیون متر مکعب برداشت آب از 
حوزه مشترک انجام شده تا در استان اردبیل مورد استفاده قرار گیرد.

علی حیدری در نشست مطبوعاتی با اصحاب رسانه و تشریح اقدامات حوزه 
آب، اظهار کرد: وظیفه و رسالت ما تأمین، تخصیص و حفاظت از منابع آب 
است و سعی می کنیم تابا اولویت شرب، کشاورزی و صنعت نیاز هم استانی ها 
را با رعایت اصول کمکی وکیفی تأمین کنیم. وی ظرفیت آب استان را ۲.۲ میلیارد 
متر مکعب عنوان کرد و گفت: از این میزان ۱.۸ دهم میلیارد متر مکعب سطحی 
و مابقی آب های زیرزمینی است. مدیرعامل آب منطقه ای اردبیل تصریح کرد: در 
استان اردبیل بالاترین مصرف مربوط به بخش کشاورزی است که ۹۳ درصد آب 
تولیدی در این استان در این بخش مصرف شده و تنها ۶ درصد در بخش شرب 

و یک درصد در بخش صنعت مورد استفاده قرار گیرد.
حیدری افزود: با هدف گذاری انجام شده تلاشمان بر این است تا با مصرف 
بهینه در بخش کشاورزی و توسعه آبیاری مدرن این میزان مصرف آب در این 
بخش به ۸۷ درصد برسد تا ما بتوانیم از محل صرفه جویی تأمین آب شرب و 

صنعت را با امنیت خاطر بیشتر انجام دهیم.
وی در ادامه خاطرنشان کرد: در روزهای پایانی سال آبی جاری قرار داریم و 
در پایان شهریورماه سال آبی به پایان می رسد که در این ۱۱ ماه سال آبی ۴۶ 
درصد افزایش بارندگی ها را شاهد بودیم که در بلند مدت نیز این وضعیت رشد 
۱۶ درصدی را نشان می دهد. حیدری به آبگیری سه سد در دولت سیزدهم اشاره 
کرد و ادامه داد: در کل استان ۵۳ سد بزرگ راه اندازی شده که ظرفیت ذخیره 

آنها بیش از ۵۸۳ میلیون متر مکعب است.
وی اضافه کرد: امسال با توجه به بارش های مناسب ما تنش کمتری را در 
تداوم  با  نظر می رسد  به  اما  بودیم  آبرسانی شاهد  ماه های گذشته در حوزه 

وضعیت موجود شرایط سختی را در تأمین آب شرب شاهد باشیم.
مدیرعامل آب منطقه ای اردبیل بیان کرد: جریان رودخانه های استان اعم از 
دره رود، قره سو و فیروزچایی روند کاهشی است و برای رسیدن به شرایط نرمال 

ما به زمان بیشتری نیاز داریم.
حیدری در ادامه یادآور شد: با توجه به شرایط سخت آبی، ما سال گذشته در 
آبان ماه قرارگاه مدیریت آب شرب را تشکیل دادیم و قرار بود جیره بندی آب از 
شهر اردبیل کلید بخورد که با توجه به بارش های آذر و دی ماه این اقدام منتفی 
شد. وی تصریح کرد: برای تأمین آب اردبیل ۷۰ درصد از سد یامچی و ۳۰ درصد 
از چاه های زیرزمینی برداشت می کنیم و وضعیت سد یامچی شرایط مطلوبی 
نیست به طوری که از ۲۳ میلیون متر مکعب آب تنها هفت میلیون متر مکعب 

قابل استفاده بوده و ۱۶ میلیون متر مکعب قابلیت برداشت ندارد.
حیدری مصرف ماهانه آب را در استان چهار میلیون متر مکعب اعلام کرد 
و گفت: با شرایط فعلی سد یامچی ما نهایتاً تا آخر شهریورماه آب قابل تأمین 
در اردبیل داریم. وی افزود: به صورت صد درصد انتقال آب از سد یامچی به 
بخش کشاورزی در ۲ سال اخیر قطع شده و از چاه های شهر اردبیل نیز به دلیل 

آرسنیک بالا نمی توانیم بهره برداری کنیم.
حیدری در ادامه خاطرنشان کرد: هر چند در شرایط کنونی خروجی آب و 

تحویل آن به مردم منطبق بر استانداردهای تعریف شده است اما باید به اختلاط 
آب سد با آب های برداشت شده از چاه ها اقدام کرد.

وی به راه اندازی سیستم دف برای بالا بردن کیفیت آب اشاره کرد و ادامه داد: 
ظرفیت تصفیه خانه سد یامچی یک هزار و ۲۰۰ لیتر در ثانیه است در حالی که 
مصرف ما بالاتر از این رقم است و به نظر می رسد با نصب این سیستم آلاینده ها 

و جلبک ها در مراحل مختلف تصفیه حذف شوند.
مدیرعامل آب منطقه ای اردبیل به احداث مخزن شورابیل با ظرفیت ۵۰۰ لیتر 
در ثانیه اشاره کرد و گفت: برای انتقال آب به دشت اردبیل باید تدبیری مناسب 
اندیشیده شود که اولویت اصلی انتقال آب از قزل اوزن است که به هیچ وجه 

این انتقال آسیبی را به کوثر و خلخال در تأمین آب نمی زند.
حیدری اضافه کرد: برداشت آب از سفیدرود به عنوان حوزه مشترک هشت 
استان انجام می شود و به هیچ وجه این موضوع ضربه و لطمه ای را به حق و 
حقوق آب تحویلی به جنوب استان نخواهد زد و انتظار می رود بعد از گذشت ۱۰ 

سال امکان اجرایی شدن این پروژه فراهم آید.
وی بیان کرد: قرار است ۵۰ میلیون متر مکعب از حوزه مشترک در سفیدرود 
آب برداریم که این موضوع هیچ ربطی به آب جنوب استان ندارد و اهالی خلخال 
و کوثر یقین داشته باشند که ما قصد انتقال آب داخل استانی از شهرهای 

خلخال و کوثر به نفع مرکز استان را نداریم.
حیدری در ادامه یادآور شد: تخصیص ها برای شرب و کشاورزی خواهد بود 
و بدون اینکه محدودیتی برای تأمین آب در خلخال و کوثر به وجود آید، ما این 

انتقال را با طراحی مناسب انجام خواهیم داد که انتظار می رود در این زمینه 
بدون حاشیه سازی ها با نگاه درست اقدامات و برنامه ریزی ها انجام شود.

وی تصریح کرد: پروژه بزرگ دیگر شبکه خداآفرین است که به ظرفیت ۳۶ 
هزار و ۷۰۰ هکتار با آبیاری مدرن در حال اجرا است که امیدواریم تا پایان امسال 

آماده بهره برداری شود.
حیدری گفت: در کنار تکمیل سه سد و اجرای پروژه های آبرسانی، در منطقه 
رانشی مشگین شهر فعالیت ها به نحوی بوده تا تثبیت پروژه اجرایی برای انتقال 
آب انجام شده و تفکیک آب شرب و کشاورزی نیز در شمال استان به عنوان یک 

برنامه مهم مد نظر قرار گرفته است.

یزد-سیما صادقی مقدم- رئیس اداره تولیدات گیاهی جهادکشاورزی شهرستان خاتم با اشاره به تولید ۴۰ 
درصد گندم استان یزد در این شهرستان، گفت: عملیات خرید تضمینی گندم در شهرستان خاتم با موفقیت 

پیگیری و میزان خرید این محصول استراتژیک به چهار هزار تن رسید.
محمدرضا تاج آبادی ضمن اعلام این خبر، تحقق اصل خودکفایی گندم را از دستاوردهای ارزشمند جهاد 
کشاورزی عنوان و تصریح کرد: شهرستان خاتم با سه هزار و ۶۰۰ هکتار سطح زیرکشت گندم و خرید چهار 

هزار تن گندم برای آرد و بذر یکی از مهمترین قطب های تولید این محصول در استان یزد است.
وی در ادامه ارقام گندم تولیدی در این شهرستان را برزگر، ترابی، سیستان، نارین و امین نام برد و با بیان 

این که خاتم رتبه اول خرید گندم استان را داراست، گفت: در سال جاری با برنامه ریزی دقیق مسئولین 
مراکز خدمات کشاورزی چاهک و فتح آباد، خرید محصولات کشاورزان از جمله گندم به بهترین نحو انجام و 
تاکنون ۲۵ درصد از مطالبات کشاورزان بابت تحویل گندم پرداخت شده و مابقی مطالبات در جریان است.
تاج آبادی افزود: بر اساس این آمار، شهرستان خاتم ۸۰  درصد از کل گندم خریداری شده استان یزد را 

تامین و در تولید مستمر و خودکفایی پایدار محصول استراتژیک گندم نقش اساسی ایفا کرده است.
شهرستان خاتم در فاصله ۲۴۰ کیلومتری جنوب یزد واقع شده و بیش از ۴۰ درصد از سطح زیرکشت گندم 

استان را به خود اختصاص داده است.

شهرستان خاتم، تولید کننده ۴۰ درصد گندم استان یزد


